
Vragenlijst: 

1. Wat kost Lazard en eventueel andere schuldherschikkingsconsultants ons land? 

2. Wat houdt de termination clause, de beëindigingsclausule, die de schuldeisers hebben ingezet, 

precies in? 

3. Wat is de rol van de gebroeders Jethu met Jet Investment bij de schuldherschikkingen? 

4. Wat kost Jet Investment ons land? 

5. Wat houdt het public sector reform programma precies in? 

6. Wanneer start het public sector reform programma? 

7. Gaan de brandstofprijzen omhoog nu is aangekondigd dat de wisselkoers EN de douanekoers 

worden losgelaten, 

8. Wordt de subsidie van brandstof ook losgelaten? 

9. De prijzen in de winkels gaan verder omhoog met het loslaten van voornamelijk de douanekoers. 

Wat gaat u doen om de prijzen betaalbaar te houden? 

10. Hoe zal het ministerie concreet ondersteuning geven bij de verhoogde rente percentages bij de 

banken voor ondernemers die leningen nemen. 

11. Tegen welke wisselkoers zijn de retentiedollars verkocht aan de CBvS? 

12. Tegen welke koers zijn de retentiedollars verkocht aan de importeurs? 

13. Hoeveel exporteurs hebben hun dollars gerepatrieerd? Kunnen wij een overzicht krijgen van 

hoeveel er in totaal is binnengekomen aan repatriëring en hoeveel er in totaal is verkocht? 

14. Zijn er exporteurs die niet hebben gerepatrieerd? Wat zijn de sancties? 

15. Voor welke basisgoederen worden nu vrijstelling van importbelasting verleend? Kunnen we een 

overzicht krijgen welke importeurs ervoor in aanmerking zijn gekomen in het afgelopen jaar? 

16. Krijgen producenten nog vrijstelling op import van grondstoffen voor de productie? 

17. Kunnen we een overzicht krijgen van de negatieve lijst? 

18. Hoeveel auto's zijn in de afgelopen 12 maanden geïmporteerd? Kunnen we een overzicht krijgen 

met hun bouwjaar? 

19. Waarom wordt het ministerie van EZ en TCT niet betrokken bij covid ondersteuning voor 

ondernemers? 

20. Ook de veevoerprijzen zijn flink gestegen. De pluimveehouders o.a. komen in grote problemen. 

Wat wordt gedaan om deze lokale producenten tegemoet te komen? 

21. Parbo, Fernandes, en de meeste importeurs hebben hun prijzen voor de zoveelste keer in 12 

maanden aangepast. Wat doet u hiertegen? 

22. De prijs van groenten en fruit schiet omhoog, voornamelijk dankzij het wanbeleid mbt de 

ontwatering. Wat doet de regering tegen die hoge prijzen voor groente en fruit? 



23. We vragen dringend controle, onderzoek en maatregelen van de regering mbt gebruik van 

systemische bestrijdingsmiddelen bij consumptie groente. Ook Voorlichting naar de landbouwers. 

Hoe kan het dat deze landbouwchemicaliën nog worden verkocht en gebruikt? 

24. Gaat de subsidie op bus- en boottransport stoppen? Volgens de PLO gaan er nieuwe tarieven per 

18 juni in en er worden bedragen van 10srd per rit genoemd. Dat betaalde ik voor een taxi tijdens de 

vorige regering. Graag duidelijkheid, vz. 

25. Hoe kan het gebeuren dat een SLM kist voor de 2e keer aan de ketting is gehouden? Na de 

eerste keer zouden er toch maatregelen moeten zijn getroffen? Die 650.000usd die is betaald voor 

de eerste keer, is dan weggegooid geld. Wat is er precies aan de hand? 

26. Wat is de status van het onderzoek naar de mensensmokkel kwestie mbt de Haïtianen? 

27. Waarom is het niet gelijk naar de PG gestuurd en is er een presidentiele commissie voor 

geïnstalleerd? Wat is de criteria dat zaken soms gelijk naar de PG gaan en andere zaken gaan naar 

een presidentiele commissie? 

28. Er was een speciaal programma voor onderwijs in het binnenland gestart voor 

afstandsonderwijs, vanwege de achterstanden in het binnenland. Voor dit project heeft het bedrijf 

Huawei 1000 ipads geschonken aan de kinderen in het binnenland. Diverse leden hebben het 

aangehaald en ik wil het benadrukken, want er zijn geruchten dat die ipads ondertussen zijn 

verdeeld onder friends en family. Het is een zeer kwalijke zaak als blijkt dat kinderen in het 

binnenland onderwijs moeten ontberen, vanwege hebzucht van een enkeling in Paramaribo en ik 

vraag een grondig onderzoek. Als er misstanden zijn, schakelt u de PG in, want dit kan en mag niet 

gebeuren. Het is niet wat u het volk heeft beloofd. Wat is er precies met die 1000 ipads voor de 

kinderen in het binnenland gebeurd, vz? 

29. Mbt de Casino sector. Hoe controversieel die ook is, laten we eerlijk zijn, is een significante 

toerisme attractie en het is een bron van inkomsten voor velen. De Rek is eruit na een jaar gesloten 

te zijn. Toeleveranciers, artiesten, Veel mensen raken hun werk en of inkomsten kwijt als de Casino's 

over de kop gaan. Is er een plan mbt behoud van werkgelegenheid bij de casino’s? Wat is de status 

van de gaming board? 

30. Veel bedrijven zijn getroffen door de lockdown maatregelen en kunnen hun werknemers niet 

door blijven betalen. Mogen bedrijven 'no work, no pay' toepassen tijdens de lockdown? Wat is 

concreet, het beleid ter ondersteuning van deze bedrijven en de werknemers? 

31. Ik moet wel de algemene kanttekeningen plaatsen dat bij de begrotingen er is gerekend met een 

koers van 14.30 en soms 14. De koers is nu 21srd. Er is geen rekening gehouden met de inflatie en 

een verhoogde wisselkoers. Er moet een hercalculatie komen van de begrotingen. Alle diensten 

waar de ministeries van gebruik maken zijn verhoogd, brandstof gaat waarschijnlijk verder omhoog 

met het loslaten van de douanekoers. EBS tariefsverhoging komt er ook aan. De realisatiecijfers zijn 

bekend. Waarom is niet gebruik gemaakt van de realisatie en daarmee een realistischere begroting 

gemaakt met 1 wisselkoers? 

32. In het herstelplan staat dat er voor de verkiezingen van mei 2020, 7000 mensen in dienst zijn 

genomen bij de overheid. Daarvoor zei de minister van BiZa dat er 3600 ambtenaren in dienst zijn 

genomen voor de verkiezingen. Wat is waar?  

33. Hoeveel mensen zijn in dienst genomen na een jaar regering Santokhi-Brunswijk. Kunnen we die 

informatie hier krijgen voorzitter? 



34. De minister van Biza is prescom van Manhona NV en ook directeur van Evita Holding NV. Dit is 

niet conform de anti corruptiewet. Hoeveel nevenfuncties heeft de minister? Graag duidelijkheid. 

35. De 300M van de banken en de centrale bank zijn geringfenced en belegd in het buitenland. 

Daarop wordt rente verdiend. Kunt u ook aangeven wat er aan rente is verdiend? En van wie is de 

rente? Graag duidelijkheid vz. 

36. Het zou goed zijn om te weten hoeveel de regering als inkomsten heeft gekregen in het 

afgelopen jaar uit olie en goud. Kunnen we een overzicht krijgen, vz? 

37. Er wordt gerefereerd naar een macroabcSu model in het HP, maar verwijst vervolgens naar een 

artikel in starnieuws als bron, zonder enige cijfermatige onderbouwing. Het is schandalig om dat als 

bron op te nemen in een Herstelplan. Kunnen we het rekenmodel krijgen? 

38. De exporteurs hebben verlies geleden middels de Retentie regeling en kort daarna een 

devaluatie. Worden de exporteurs gecompenseerd voor dit verlies? 

39. Tabel 3.1 maatregel 17, de govtake zou met 1 srd worden verhoogd. Dat is de zoveelste 

misleiding, want bij de vorige regering was de governmenttake 1.40srd voor benzine en 70ct voor 

diesel. Enkele maanden terug was de governmenttake al 3.50 voor benzine. Dat is een verhoging van 

2.10srd, niet 1srd. Mogen we weten wat de governmenttake op benzine en diesel nu is, vz? 

40. Hoeveel ambtenaren moeten precies worden ontslagen? Wat is het plan om deze ambtenaren 

op te vangen? In tabel 5.1 van het HP staat dat de Public sector reform op 1 juli moet ingaan. Gaan 

de ontslagen op 1 juli beginnen, vz? Graag meer duidelijkheid, vz. 

41. De motie van 19 sept 2020 van de coalitie over de financieel-economische situatie is kamerbreed 

aangenomen en hier heeft de oppositie in DNA ook ondersteuning voor gegeven, onder voorwaarde 

dat de ongefundeerde overweging in de motie wordt weggelaten. Helaas zien wij dat de overweging 

in de motie, wordt gebruikt in het HP. Dit is misleiding van het parlement. Net zoals de misleiding 

met het geval van new Surfin NV, die overigens nog steeds bestaat. Wij vragen u, voorzitter, dat 

deze herhaaldelijke misleiding van het parlement wordt rechtgetrokken en de overweging in de 

motie wordt verwijderd uit het HP, zoals goedgekeurd in DNA.  

42. Daarnaast willen we weten waarom New Surfin NV nog steeds bestaat. 

43. In het herstelplan wordt op pg 35 alinea 3, ongefundeerde uitspraken gedaan over 

onrechtmatige verdwijning van geld en eigendommen van de staat. Kunnen wij de CLAD rapporten 

krijgen, vz? Met alle respect, vz, er zijn rechtszaken en onderzoeken die lopen en bij de 

ongefundeerde stellingen in het HP, is sprake van speculatie en criminalisering. Het adagium “een 

ieder is onschuldig, totdat schuld is bewezen” dient te allen tijde te worden gerespecteerd. De 

regering en de coalitie noemen regelmatig namen van personen in DNA en doen vaker overkomen 

dat er veroordelingen zijn geweest, terwijl het OM nog niet eens met een requisitoir is gekomen. 

Mensen zitten al anderhalf jaar of meer in hechtenis! Is er nog sprake van rechtszekerheid in ons 

land? Hoe verhoud dat zich met de internationale mensenrechten? Wanneer mensen ongefundeerd 

gecriminaliseerd en besproken worden in DNA, is dat zeer kwalijk, verwerpelijk zelfs, maar dat er 

ongefundeerde stellingen worden opgenomen in het HP, dat is onacceptabel en versterkt het gevoel 

dat het gaat om politieke vervolging en rancune. Wij vragen dat deze stellingen worden verwijderd 

uit het HP. 

44. Op dezelfde pagina 35 wordt tevens een verkeerde kaart van Suriname gebruikt. Het is een zeer 

kwalijke zaak als we dit rapport ook gaan delen met internationale organisaties als het IMF. Of is er 



al besloten dat we Tigri gaan afstaan, vz? We kunnen niet zo omgaan met onze landsgrenzen, vooral 

niet bij dit soort documenten die internationaal worden gedeeld. Wat is de status mbt de kwestie 

van Tigri? Wij vragen dat de verkeerde kaart van Suriname wordt verwijderd uit het HP. 

45. Er wordt gezegd dat we de juiste tarieven moet betalen om EBS gezond te maken. Maar wat is 

het juiste tarief? Wat ik mis is een kostprijscalculatie voor 1 kWh. Er wordt gezegd 21usdct/kWh, 

maar waar is dat op gebaseerd? Kunnen we de kostprijscalculatie van het EAS krijgen, vz? Graag wil 

ik duidelijkheid in de winstmarge die wordt berekend voor EBS. 

46. Wanneer we praten over tariefsverhoging, om het bedrijf gezond te maken, dan wil ik als eerste 

zien dat er een saneringsplan is voor de EBS. Dat zou je nulmeting moeten zijn om dan over te gaan 

tot verhogingen, want je moet niet verhogen om inefficiënties van het bedrijf te bekostigen, vz. Is er 

een saneringsplan voor de EBS? Het is publiek geheim dat EBS medewerkers heel weinig betalen 

voor stroom. Gaan we verhogen zodat het volk de medewerkers van EBS gaat subsidiëren? Of gaan 

we verhogen om die vele luxe vakantiehuizen van het bedrijf te onderhouden? Graag een 

saneringsplan van de EBS alvorens we praten over tariefsverhoging. 

47. Waar is het herstelplan voor de volksgezondheid? 

48. Mbt het sociaal vangnet. Wat is de nieuwe armoedegrens, Wanneer komt er een nieuwe 

minimumloon? Geen van deze dingen zijn uitgewerkt in het herstelplan. Niet iedereen werkt voor de 

overheid, vz. 

49. Hetzelfde met de pensioenen. Algemeen pensioenfonds, EBS, SWM, staatsolie, zijn niet 

aangesloten bij de overheidspensioenen. Krijgen zij niks extra? Gaat de regering huursubsidie geven 

of mag het ook niet van IMF? 

50. Wat zijn de gevolgen voor het herstelplan en de begrotingen ALS de onderhandelingen met de 

schuldeisers mislukken? Het HP gaat uit van een succesvolle schuldherschikking in juni. 

51. Wat is het herstelplan voor onderwijs? 

52. Daarnaast heb ik uit de media vernomen dat leerkrachten problemen hebben met de instructies 

van het ministeries omdat er geen cijfers voor de 1e en 2e kwartaal beschikbaar zijn. Er wordt 

melding gemaakt dat lespakketten niet werken. Wat gaat de minister daar aan doen? 

53. Tenslotte, de minister heeft het over verhogingen bij het onderwijs. De president heeft voor de 

verkiezingen beloofd dat onderwijs helemaal gratis zou worden. Is er al een plan om dit te 

bewerkstelligen? We kijken ernaar uit. 

54. Gaat minister Juspol het NSP uitvoeren? Waarom is het niet op de begroting van Juspol? 

55. Zijn alle projecten in het HP ook opgenomen in de begrotingen van de ministeries? 

56. Wat doet u tegen verkapte vormen van dwang tot vaccinatie. Eisen dat werknemers elke dag 

met een PCR test komen bijvoorbeeld. Zelfs personeel in DNA, wie niet wilt testen moet verplicht 

verlof opnemen. Draagt dat uw goedkeuring? Wat is het beleid? 

57. De minister zegt er komt een digitale pas voor gevaccineerden. Hoe doen mensen die in het 

buitenland zijn gevaccineerd? Veel mensen gaan naar Guyana, Frans Guyana, America omdat ze 

geen Astra Zeneca willen hebben. Hoe gaat u daarmee om? 

58. Waar is het plan voor herstel van de reguliere zorg, nu en na covid-19. Is er een plan? 



59. Is het waar dat er een staking gaande is bij openbaar groen, minister. Kunnen we duidelijkheid 

krijgen? 

60. De minister geeft aan dat Aannemers in districten voorkeur krijgen. Wordt er ook onderzocht of 

die aannemers vervolgens uitbesteden aan aannemers in de stad? Zijn er sancties daaraan 

verbonden? 

61. De minister van Bibis heeft aangegeven dat nagenoeg alle ambassadeurs per juli, augustus zijn 

teruggeroepen, maar er zijn nog geen vervangingen aangewezen. Maw er gaat ook geen 

inwerkperiode zijn. Kunnen we duidelijkheid krijgen, want bij sommige posten zoals de multilaterale 

kun je niet 2 maanden niet vertegenwoordigd zijn. Wat is de reden van terugroeping zonder 

vervanging? Kunnen we de evaluatie rapporten van de buitenposten krijgen? Wat zijn de criteria 

waaraan de nieuwe ambassadeurs aan moeten voldoen? 

 

 


